
zpravodaj města

RÁJEC-JESTŘEBÍ

listopad 2010

www.rajecjestrebi.cz



Oslava 115. výročí  založení  Sboru dobrovolných hasičů 
sobota 2. 10. 2010 – slavnost uspořádal SDH Rájec



 1 

VÝSLEDKY VOLEB DO ZASTUPITELSTVA MĚSTA RÁJEC-JESTŘEBÍ
ve dnech 15. a 16. října 2010

Účast ve volbách v Rájci-Jestřebí

Okrsek Voliči zapsaní ve výpisu 
ze seznamu voličů

Obálky Platné  
hlasy

Účast  
v %vydané odevzdané

1 1033 610 608 9274 59,05

2 944 506 505 7900 53,60

3 745 440 436 6728 59,06

4 143 53 53 813 37,06

5 69 51 49 674 73,91

Celkem 2934 1660 1651 25 389 56,54

Okrsek č. 1 - Gymnázium Rájec
Okrsek č. 2 - Základní škola Rájec
Okrsek č. 3 - Škola Jestřebí

Okrsek č. 4 - Holešín
Okrsek č. 5 - Karolín

Počty odevzdaných platných hlasů pro jednotlivé strany:

Čís-
lo Volební strana

Okrsek Součet  
hlasů Pořadí

1 2 3 4 5

1 ČSSD 1181 1340 594  143 137 3395 4

2 SNK – Sdružení nezávislých kandidátů 1177 1106 584 50 105 3022 6

3 KDU-ČSL 2017 1501 1562  190 44 5314 1

 4 Sdružení nezávislých  kandidátů  
„Za rozvoj města“ 2270 1611 1079  116 177 5253 2

5 ODS 1157 1095 749  110  28 3139 5

6 KSČM 1347  1101 1606 178 104 4336 3

7 Koalice Suverenita  
a NEZÁVISLÍ DEMOKRATÉ  125  146 554  26 79 930 7

Volební strany a počty mandátů:

1.  Česká strana sociálně demokratická 
 – 2 mandáty

2.  SNK – Sdružení nezávislých kandidátů 
 – 2 mandáty

3.  Křesťanská a demokratická unie –
 Československá strana lidová – 4 mandáty 

4. Sdružení nezávislých kandidátů – 4 mandáty
 „Za rozvoj města“

5. Občanská demokratická strana – 2 mandáty

6.  Komunistická strana Čech a Moravy  
 – 3 mandáty

7.  Koalice politické strany Suverenita  
 – blok Jany Bobošíkové, strana zdravého  
 rozumu a politické strany NEZÁVISLÍ 
 DEMOKRATÉ – žádný mandát

AktuAlity
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Zvolení členové zastupitelstva  
podle volebních stran:

počet hlasů
1. Česká strana sociálně demokratická 
   1.  Ing. Petr Klimek  319 
  2.  Miloslav Navrátil  299
 
2. SNK – Sdružení nezávislých kandidátů 
  1.  MVDr. Hana Kuběnová  433
  2.  PaedDr. Hana Hortová  290
 
3.  Křesťanská a demokratická unie –
 Československá strana lidová 
   1. Ing. Pavel Perout  693
  2. MUDr. Ludmila Juránková  518
  3. JUDr. Vilém Fránek  375
  4. Božena Sedláčková  256
 
4. Sdružení nezávislých kandidátů 
  „Za rozvoj města“
 1. Zdeněk Vašíček  529
  2. Romana Synakieviczová  450
  3. Jaroslav Málek  352
  4. Radek Dovrtěl  346

5.  Občanská demokratická strana 
  1.  Mgr. Monika Nováková  313
  2.  Ing. Jaroslav Ševčík  305 

6.  Komunistická strana Čech a Moravy 
  1.  Antonín Hříbal  461
  2.  Mgr. Miroslava Vašíčková  343
  3.  Jiří Blažek  319

V Rájci-Jestřebí  16. 10. 2010 

Za registrační úřad  
– Městský úřad Rájec-Jestřebí:

JUDr. Irena Třísková v. r.

Seznam zvolených členů zastupitelstva  
města v pořadí podle získaných počtu hlasů:

 1.  Ing. Pavel Perout  693

 2.  Zdeněk Vašíček  529 

 3.  MUDr. Ludmila Juránková  518 

 4.  Antonín Hříbal  461

 5.  Romana Synakieviczová  450 

 6.  MVDr. Hana Kuběnová  433

 7.  JUDr. Vilém Fránek  375

 8.  Jaroslav Málek  352

 9.  Radek Dovrtěl  346

10.  Mgr. Miroslava Vašíčková  343

11.–12. Ing. Petr Klimek  319 

11.–12. Jiří Blažek  319

13.  Mgr. Monika Nováková  313

14.  Ing. Jaroslav Ševčík  305

15. Miloslav Navrátil  299

16.  PaedDr. Hana Hortová  290

17.  Božena Sedláčková  256
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nAšE MĚSTO ZÍSKALO PRVnÍHO PARTnERA V ZAHRAnIčÍ
Ve dnech 21. – 25.10. 2010 navštívili zástupci města Rájec-Jestřebí, Gymnázia a SOš 

Rájec-Jestřebí a Sportovního klubu mládeže Gymnázia a SOš Rájec-Jestřebí město Sežana 
ve Slovinsku, aby se osobně setkali se svými budoucími partnery. V následující zprávě 
pana Ivo Grima se dozvíte, jak návštěva probíhala a jakých výsledků bylo dosaženo.

Jednání před odjezdem
Poté, co oslovená střední škola (Gymná-

zium a SOŠ Rájec-Jestřebí) a sportovní klub 
(Sportovní klub mládeže Gymnázia Rájec-
-Jestřebí), působící v našem městě,  projevili  
vůli podílet se společně na programu Partner-
ství Regio, byl vytypován zahraniční partner. 
Přihlíželi jsme k počtu obyvatel, velikosti pří-
padné partnerské školy i k charakteru regionu, 
se kterým bychom chtěli spolupracovat (Morav-
ský a Slovinský kras). Byla vytvořena základní 
koncepce programové náplně (řízení sportu 
v podmínkách menších měst, spolupráce na 
linii město-škola-sportovní klub, atraktivita 
netradičních sportovních odvětví, jako moti-
vační faktor při zkvalitňování tělesné výchovy  
a sportu…) Písemné teze byly opakovaně 
konzultovány se zahraničním partnerem a bylo 
dosaženo takové úrovně shody, která vedla 
k rozhodnutí uskutečnit přípravnou návštěvu.

Podklady pro jednání se zahraničním 
partnerem byly výsledkem konsensu všech 
tuzemských participujících institucí. Obsaho-
valy základní informace o účastnících projektu 
a o jejich úkolech při jeho případné realizaci 
(semináře, kempy) K projednání byl připra-
ven návrh společných textových částí žádosti 
o grant v programu Partnerství Regio, včetně 

návrhu časového harmonogramu, počtu  našich 
mobilit a naší části rozpočtu. 

 Cesta a průběh jednání v Sežaně
Cesta k přípravné návštěvě byla zahájena 

21.9. 2010 večer. Dopoledne 22.9. 2010 bylo 
věnováno návštěvě Ljubljany, následoval přesun 
do místa ubytování. Dne 23.9. od 9.00 proběhlo 
první jednání na úřadu města Sežana za účasti 
paní Niny Ukmar, ředitele Střední školy Srečka 
Kosovela  pana Dušana Štolfy a jednoho z peda-
gogů. Dopoledne bylo využito k ústní prezentaci 
našich návrhů projektových aktivit. Diskuze již 
byla směřována k upřesňování rolí jednotlivých 
subjektů, k obsahové náplni seminářů i kempů, 
k ujasnění možností obou stran ve vztahu k počtu 
mobilit a výši nemobilitních nákladů. Následné 
přijetí u starosty města Sežana, nebylo formální 
záležitostí. Starosta byl detailně informován 
o dosavadní komunikaci mezi našimi městy. Po 
několika kvalifikovaných dotazech potvrdil za svůj 
úřad připravenost ke spolupráci na projektu. Od-
polední program zahrnoval návštěvu partnerské 
školy, jejích specializovaných učeben a sporto-
višť. Osobní kontakt s pedagogy i studenty přispěl 
výrazně ke kvalitě přípravné návštěvy. V  odpo-
ledních hodinách byla pracovní část ukončena 
a na pozvání hostitelů jsme navštívili Skocjanské 

jeskyně. Dne 24. 9. 2010 byl hostitelem jednání 
ředitel Zavodu za šport i turizem pan Božo Dra-
gan. Opět za účasti paní Niny Ukmar, Dušana 
Štolfy a jeho kolegy se jednalo o roli „Zavodu“ 
v projektu. Byla nám představena sportoviště 
ve správě jeho instituce a nastíněny možnosti 
jejich využití v projektu. Odpoledne byla jed-
nání uzavřena. S paní Ukmar jsme se dohodli, 
že budou posouzeny námi předložené návrhy 
formulací pro společnou část projektové žá-
dosti. Byla dohodnuta frekvence e-mailových 
kontaktů a stanoven termín pro dokončení 
prací na textu projektové žádosti. Zpáteční 
cesta byla nastoupena 24.9. večer a ukončena 
dne 25. 9. 2010.Sežana
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Výsledek jednání
Veškerá očekávání, která jsme do realizace 

přípravné schůzky vkládali, byla v plné šíři na-
plněna. Osobní návštěva potvrdila oboustranný 
zájem na spolupráci. Statutární představitel 
města Sežany oficiálně deklaroval rozhodnutí 
pokračovat v přípravě projektu a podat ke 
dni 19.2.2011 ve spolupráci s naším městem 
žádost o jeho schválení v rámci programu 
Comenius Partnerství Regio. Výrazně pokročilo 
jednání o obsahové náplni projektových aktivit. 
Byla nalezena shoda i v otázkách udržitelnos-
ti projektu. Velice kladně hodnotíme osobní 
postoj zástupců všech partnerských institucí, 
jejich upřímný zájem o spolupráci a jejich věcný 
a profesionální přístup k jednání.

Díky iniciativě ředitele gymnázia Ing. Sta-
nislava Laštůvky, učitele gymnázia Mgr. Petra 
Jančíka, vedoucího sportovního klubu Ivo 

Sportovní hala v Sežaně

Grima a dobré vůli ke spolupráci, mohlo naše 
město navázat přátelství s prvním partnerským 
městem v zahraničí. Jak již bylo řečeno, máme 
s městem Sežana něco společného. Nachází 
se v oblasti Slovinského krasu (od nás vzdále-
ného asi 600 km). 

Město Sežana masivně podporuje sport. 
Podobně je tomu také u nás. Proto představi-
telé města, zástupci školy a sportovního centra 
pojali náš konkrétní projekt jako dobrý námět 
pro budoucí spolupráci.  

Na radnici nás přivítal pan starosta, který 
mimo jiné prohlásil, že nic nebrání v zahájení 
přátelské spolupráce obou měst. Již dříve 
navázali přátelství s jinými městy v ČR a vše 
probíhá v naprostém souladu a spokojenosti. 
Setkali jsme se také s pracovníky kultury a ces-
tovního ruchu a prošli jsme prostory kulturních 
zařízení. Vzájemně jsme předali propagační 
materiály a zkušenosti z posledních let.

Učinili jsme první kroky budoucí možné 
spolupráce obou měst, která najde vyústění ve 
společném projektu, na němž se oboustranně 
nadále pracuje. Nyní očekáváme návštěvu 
hostů, představitelů města Sežana, ředitele 
školy a ředitele centra pro sport, turistiku a vol-
ný čas, abychom dohodli další kroky, vedoucí 
k realizaci projektu v obou městech.

Cesta přípravné návštěvy byla hrazena 
z prostředků grantu Národní agentury pro ev-
ropské vzdělávací programy.

Marie Horáčková
Město Piran

Vyhlídka na moře
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CO POTĚšÍ - CO ZAMRZÍ 
A je to ...

Podzimní čas přinesl nejen první přímrazky 
a padající barevné listí, ale i volby. A než se 
člověk naděje, je po volbách ...

Voliči rozdali své hlasy. Podpořili lidi, kterým 
věří, že pro naše město dokáží dobře pracovat. 
Myslím, že za všechny politické strany a uskupe-
ní Vám mohu poděkovat za důvěru, kterou jste 
projevili všem novým zastupitelům při volbách ... 

Končí volby a nastává povolební jednání 
mezi stranami a uskupeními. Bývá zdlouhavé 
a někdy náročné. Je především o důvěře. 

Potěší, když je ochota dělat otevřenou a fé-
rovou komunální politiku pro město. 

Zamrzí, když se osobní zájmy nebo zájmy 
úzké skupinky lidí schovávají za nálepku politiky.

I to se u nás občas objeví. 
Naše město si zaslouží širokou otevřenou 

komunální politiku, založenou na lidech, kteří 
mají zájem pracovat pro město. Takže, držte 
všem zastupitelům při rozhodování palce, aby 
konečné rozhodnutí bylo ku prospěchu města 
Rájce-Jestřebí.

Jede se dál...
Přestože proběhly volby a uskutečňují se 

povolební jednání, práce v našem městě po-
kračují dál. 

Sokolovna je po stavební stránce dokon-
čena, nyní probíhá dodávka vybavení interiéru. 
Jedná se o stoly, židle, závěsy, oponu a vykrýv-
ky, ozvučení a osvětlení jeviště. Do poloviny 
listopadu by měla být dodávka kompletní a mů-
žeme kolaudovat. Předpoklad je, že plesová 

sezóna na počátku roku 2011 bude zase po 
létech v Rájci-Jestřebí.

Akce zateplení základní školy v Rájci-Jestře-
bí je ve finiši. Nová okna a dveře jsou instalo-
vána, fasáda zateplena a omítnuta, nové barvy 
fasády září do daleka. Zbývají dokončit rozdě-
lané terénní úpravy a vše je hotovo.

Dle smlouvy pokračuje oprava povrchů 
chodníků a cest. Hotový je chodník a nová par-
kovací místa na ulici Fügnerova, pokračuje se 
dál cestou kolem rybníku Klimšák a cestou od 
pošty k základní škole, úpravou dvou malých uli-
ček a především místní komunikace v Karolíně. 

Další akcí, která je smluvně zajištěna, je 
oprava kanalizace na ulici Havlíčkova. Tato 
kanalizace již dlouhou dobu nevyhovovala pře-
devším kapacitně – hlavně v případě přívalových 
dešťů. Opravou by se měla celá situace zlepšit.

Od jara je požádáno o dotaci na nové hasič-
ské auto. Naše žádost je doporučena k realizaci 
a je zařazena k řešení na rok 2011. Musíme 
věřit, že se škrty ve státním rozpočtu nedotknou 
i těchto kapitol.

Ve spolupráci s ředitelstvím hasičského 
záchranného sboru se podařilo zajistit výměnu 
staré rotační sirény na budově městského úřadu 
za novou elektronickou, která může v případě 
potřeby sloužit i jako rozhlas.

Jak vidíte, čas nečeká a rozdělaná práce 
také ne. Věříme, že nové zastupitelstvo bude 
v dobře nastartované obnově našeho města 
úspěšně pokračovat.

Ing. Pavel Perout
starosta

SLOVO STAROSTY
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KULTURNÍ DĚNÍ 
 
Od 4.10. 2010       
Informační centrum 
TVOŘIFKA – „I když je vám více let, není pozdě na úlet“ 
Prodejní výstava. Zveme všechny lidičky, kteří nemají rádi každodenní uniformitu a chtějí si 
šatník okořenit něčím nevšedním. Tak se krášlete a fintěte, co hrdlo ráčí, život je krátkej, tak 
vo co kráčí. 

• Náušnice smaltové, každý by chtěl takové 
• Trička a halenky nenosí jen panenky 
• Pokud nám dáno, dík za šaty a každý nový ráno 
• Šály a čepice, líbí se nejvíce 
• Tašky a kabelky 

 
2.10.2010 
hřiště za Sokolovnou 
Sbor dobrovolných hasičů Rájec Vás srdečně zve na 
oslavy 115. Výročí založení sboru 
Ve 12.30 bude sraz účastníků a techniky na prostranství 
před obchodním domem ERMIA, odkud ve 13.00 vyjde 
průvod hasičů a historické i současné techniky a projde 
ulicí Jurkovou přes náměstí Míru a ulicí Komenského na 
hřiště za sokolovnu, kde bude pokračovat program 
ukázkami historické i současné techniky. Program bude 
doprovázet koncert dechové hudby. Pro děti bude připraven skákací hrad. Dále bude 
připraveno bohaté občerstvení. Srdečně zvou hasiči Rájec. 
 
7.10. 2010 čtvrtek 18.00      
městská knihovna 
GALERIE RÁJECKÝCH FOTOGRAFŮ – slavnostní otevření stálé expozice místních fotografů 
 
8.10. 2010 pátek 18.00      

     
Tel.: 516 432 191 

Komenského 620, 678 02 Rájec-Jestřebí 
E-mail.:informace@rajecjestrebi.cz 

www.rajecjestrebi.cz 
 
Otevřeno:    Po, Čt          8:30 - 17:30 
         Út, St, Pá        8:30 – 15:00 
         
                                       

 

   Informační a vzdělávací centrum města 
RÁJEC-JESTŘEBÍ 

Říjen, listopad 
Informační centrum

TVOŘIFKA – „I KDYž JE VÁM VÍCE LET, 
nEnÍ POZDĚ nA ÚLET“

Prodejní výstava. Zveme všechny lidičky, kte-
ří nemají rádi každodenní uniformitu a chtějí 
si šatník okořenit něčím nevšedním. Tak se 
krášlete a fintěte, co hrdlo ráčí, život je krátkej, 
tak vo co kráčí.

• Náušnice smaltové, každý by chtěl takové
• Trička a halenky nenosí jen panenky

KULTURnÍ DĚnÍ
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• Pokud nám dáno, dík za šaty a každý nový 
ráno

• Šály a čepice, líbí se nejvíce
• Tašky a kabelky

5. 11. 2010 
výstavní síň knihovny

MAnDALY A šPERKY  
OLDŘICHA JEDLIčKY

Prodejní výstava výtvarníka a šperkaře z Raj-
hradu potrvá do 18. listopadu. 
Otevřeno: po, čt 9 –18 h,  út, st, pá 9 – 15 h.

14. 11. 2010  od 15.30 hodin
Sál K-áčko

nAROZEnInOVÁ PÁRTY – 1. ROK
Srdečně zve Centrum Motýlek.
Program:
• Vystoupení hudební skupiny 

„Kaštánek“
• Kocour v botách – loutková 

pohádka (hrají děti z Centra 
Motýlek)

• Prodejní výstava 
rukodělných výrobků dětí 
a dospělých z Centra Motýlek

Občerstvení zajištěno
Vstupné 20,- Kč, děti do 3 let zdarma. Více in-
formací na: cmotytek@seznam.cz, 602 409 946

Pondělí 22. 11. 2010
výstavní síň knihovny
ADVEnT A VÁnOCE DOMA I ZA OKnEM II

I letos pořádáme malý workshop se zámeckým 
zahradníkem – tvorba adventních věnců, vá-
nočních svícnů a jiných dekorací pro výzdobu 
domu i bytu. Podle možností si doneste sebou: 
věneček, svíčky na adventní věnec či svícen 
a vázací drátek. Přírodní materiály (větve) budou 
zajištěny.

19. 11. 2010  v 19.30 h
Obřadní síň města

„2 CELLOS TOUR“ – DUO BRIKCIUS
V rámci koncertu vystoupí žáci ZUŠ Rájec-
-Jestřebí.

Violoncellisté Anna a František Brikciusovi po-
kračují ve svém turné.

KULTURnÍ DĚnÍ

Sourozenci Brikciusovi se narodili v Praze 
v rodině s bohatým kulturním zázemím. Hře na vi-
oloncello se začali oba věnovat již v raném dětství.

Anna Brikciusová po violoncellových stu-
diích na Konzervatoři v Praze u prof. Jaroslava 
Kulhana a prof. Viktora Moučky absolvuje ve 
violoncellové třídě pod vedením prof. Vladana 
Kočího. Konzultace u prof. Stanislava Apolína. 
Aktivně se účastnila mnoha violoncellových 
interpretačních kurzů. Mezinárodní mistrovské 
kurzy Francouzsko-Česká Akademie (prof. Jiří 
Bárta), Mistrovské kurzy v Jihlavě (Prof. David 
Sella, Prof. Evžen Rattay), Violoncellové meziná-
rodní interpretační kurzy (Prof. Stanislav Apolín). 
Vystoupila v České republice, Bosně a Hercego-
vině, Německu, Švédsku a Velké Británii. Anna 
Brikciusová hraje na violoncello, zhotovené mis-
trem Benjaminem Patočkou roku 1913.

František Brikcius po absolutoriu Konzervato-
ře v Praze, pod vedením prof. Jaroslava Kulhana, 
byl přijat na Janáčkovu akademii múzických umění 
(JAMU) v Brně do violoncellové třídy prof. Bedřicha 
Havlíka. Následuje studium ve Velké Británii v mis-
trovské violoncellové třídě Prof. Anny Shuttleworth, 
dále pak na Toho Gakuen v Japonsku. Absolvoval 
u prof. Evžena Rattaye. Aktivně se účastnil mnoha 
violoncellových interpretačních kurzů. Vystoupil 
v České republice, Belgii, Bosně a Hercegovině, 
Francii, Izraeli, Itálii, Japonsku, Německu, Polsku, 
Rakousku, Rusku, Turecku, Švédsku a Velké Bri-
tánii. František Brikcius hraje na mistrovské vio-
loncello „George Kriwalski“ zhotovené roku 1904.

24.11.2010 Sál K-áčko v 17 h
KAnADA, ALJAšKA

Přednáška pana Mgr. Karla Kocůrka
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Zveme širokou veřejnost na
SLAVnOSTnÍ ROZSVÍCEnÍ VÁnOčnÍHO STROMU

1. adventní neděle 28. listopadu 2010 v 16 hodin na náměstí Míru
V kulturním programu vystoupí žáci ZŠ a MŠ Rájec-Jestřebí, studenti  
Gymnázia a SOŠ Rájec-Jestřebí a Mgr. Karel Kocůrek.
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5. 11. 2010
šKOLA žIVOTA

V Británii se píší raná 
šedesátá léta a stře-
doškolská studentka 
Jenny (Carey Mulli-
gan) přemýšlí o tom, 
zda jí její vynikající 
prospěch umožní do-
stat se na Oxford. Ani 
přísný otec (Alfred Mo-
lina) však netuší, že 
všechno může změnit 
seznámení s okouzlu-

jícím, avšak poněkud tajemným mužem střed-
ního věku (Peter Sarsgaard), mužem, který 
jí ukáže úplně jiný svět. A náhle se zdá, že si 
Jenny namísto nudného studia může zvolit 
bezprostřední školu života.
Stylově laděný snímek s prvky konverzačního 
dramatu vznikl na motivy knižních pamětí britské 

novinářky Lynn Barberové, které pro filmový scé-
nář adaptoval její krajan, spisovatel Nick Hornby.
Drama Velká Británie, 2009,  95 min
Režie: Lone Scherfig
Hrají: Carey Mulligan, Peter Sarsgaard, Dominic 
Cooper, Rosamund Pike, Alfred Molina, Olivia 
Williams, Sally Hawkins, Cara Seymour, Matthew 
Beard, Emma Thompson

12. 11. 2010
DRÁžĎAnY

Příběh dvou mladých 
lidí, kteří stáli na opač-
ných stranách, přesto 
k sobě dokázali najít 
cestu, na pozadí nej-
strašnějšího náletu dru-
hé světové války.
Mezi 13.  a 15.  únorem 

PROGRAM KInA RÁJEC-JESTŘEBÍ – listopad 2010

vstupné: 40,- / začátky v 18 hodin
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1945 došlo k jednomu z nejhorších odvetných 
úderů proti německým civilistům. Britskému 
a Americkému letectvu se podařilo během tří 
strategicky naplánovaných náletů srovnat město 
se zemí. Tisíce civilistů našly strašnou smrt 
v plamenech. V době před samotným nále-
tem je sestřeleno britské průzkumné letadlo, 
zraněnému pilotovi Robertovi (John Light) se 
podaří zachránit a skrýt se ve sklepě drážďan-
ské nemocnice, kde ho objeví mladá německá 
zdravotní sestra Anna (Felicitas Woll). Nálet má 
začít již za několik málo hodin.
Válečné drama, Německo, 2006,  144 min
Hrají: Felicitas Woll, Benjamin Sadler, Heiner 
Lauterbach, Marie Bäumer, Kai Wiesinger, Jür-
gen Heinrich Režie: Roland Suso Richter

19. 11. 2010
GYMPL

V prvním plánu jde o pří-
běh party studentů gym-
názia, kteří se věnují 
malování graffiti. Na po-
zadí se ale odkrývají pro-
blémy mladé generace, 
konflikt mezi konformitou 
a naprostou svobodou, 
odpovědností a životem 
okamžiku, konflikt mezi 
školou, která je odcizená 

realitě, a studenty, kteří chtějí dělat skutečné 
věci. Hlavními hrdiny je dvojice gymnazistů Petr 
a Pavla, jejich učitele Tomáše a jeho ženy Aleny. 
Divák se dostává ze zaběhlých školních paravidel 
do temného nočního reje, kde sprejeři žijí svůj 
vysněný život. Nespoutaná svoboda, ignorance 
všech pravidel, i hip-hopová muzika dokresluje 
dramatický, téměř dobrodružný příběh. Unavené, 
stereotypní město před námi ožívá nepoznanou 
atmosférou.
Komedie / Drama, Česko, 2007, 110 min.
Režie: Tomáš Vorel st. Hrají: Tomáš Vorel ml., 
Jiří Mádl, Eva Holubová, Tomáš Matonoha, Jiří 
Schmitzer, Milan Šteindler, Martin Zbrožek, To-
máš Vorel st., Zuzana Bydžovská, Tomáš Hanák, 
Lenka Jurošková, Martina Procházková, Filip 
Vorel, Ondřej Trojan, Václav Marhoul, Jan Kraus, 
Ivana Chýlková, Pavel Telička, Tomáš Vaněk, 
Radek Bruna, Radomil Uhlíř, Martin Kotouč

26. 11. 2010
KOUZELnÁ CHŮVA A VELKÝ TŘESK

Když vás vlastní děti při-
vedou na úplné dno, exis-
tuje jen jeden jediný člo-
věk, který vás z něj může 
dostat. Kouzelná chůva 
Nanny McPhee. Před pár 
lety pomohla v úspěšné 
pohádce zvládnout kupu 
ratolestí zoufalému vdovci 
a teď bude muset vydat 
všechny síly, aby zachrá-

nila nejen zdravý rozum jedné farmářky, ale na-
víc i její střechu nad hlavou. Scénář magického 
a zábavného vyprávění znovu napsala Emma 
Thompson, která se zároveň zhostila titulní role.  
Manžel paní Greenové (Maggie Gyllenhaal) tráví 
čas na jednom z bojišť Druhé světové války a ona 
je na všechno sama. Možná by to zvládla, kdyby… 
Kdyby se její tři děti mezi sebou věčně nehádaly. 
Kdyby se její jediná zaměstnankyně, paní Docher-
tyová, nezačala chovat jako blázen. Kdyby na ni 
švagr Phil (Rhys Ifans) netlačil, aby mu prodala 
svou půlku farmy. A kdyby k ní z Londýna nepři-
jeli na dobu neurčitou synovec a neteř, oba velmi 
nesnesitelní. Už tohle je na jednu ženskou moc, 
a to ještě netuší, že jako sup krouží kolem rodinné 
farmy záhadný pan Biggles (Ralph Fiennes), u kte-
rého má nezvedený Phil nezanedbatelný dloužek. 
Když je krize nejvyšší, zjeví se za dveřmi známá 
silueta chůvy s obdivuhodnými schopnostmi. 
Stačí jedno letmé rozhlédnutí, aby se ujistila, že 
dorazila skutečně na správnou adresu. „Když mě 
potřebujete, ale nechcete, musím tu zůstat. Když 
mě chcete, ale už nepotřebujete, musím odejít.“ 
Vyřčená kouzelná formulka chůvy McPhee odstar-
tuje sérii magických událostí, během níž dostane 
každý takovou lekci, jakou si zaslouží, a věřte, že 
některé výchovné postupy, zvlášť u dospělých, 
můžou mít hodně legrační průběh a následky. 
Komedie / Fantasy / Rodinný  
Velká Británie / USA / Francie, 2010,  109 min 
Režie: Susanna White Hrají: Emma Thompson, 
Maggie Gyllenhaal, Ralph Fiennes, Ewan Mc-
Gregor, Maggie Smith, Rhys Ifans, Asa Butter-
field, Bill Bailey, Nonso Anozie, Katy Brand, 
Sinead Matthews

*** ZMĚNA PROGRAMU VYHRAZENA ***

KULTURnÍ DĚnÍ
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GALERIE RÁJECKÝCH FOTOGRAFŮ
V rámci Týdne knihoven byla v městské 

knihovně otevřena stálá expozice rájeckých 
fotografů. Představuje sedm tvůrců, místních 
rodáků či lidí, v současné době u nás žijících. 
Každý vybral ze své bohaté sbírky dva obrázky, 
které má rád, které zachycují jeho oblíbené 
téma či místo a věnoval je do naší galerie. 
Představí se tak: pan Miroslav Bém, žijící 
nyní na americké Floridě, který s oblibou foto-
grafuje kapky rosy a kapky deště; pan Václav 
Fránek, jež má ve sbírce fotografie známých 
rájeckých zákoutí i detaily  přírody; pan Oldřich 
Klíma, který často zachycuje obyčejné staré 
věci v zajímavém prostředí blanenské slévár-
ny; pan Karel Kocůrek, hudebník, pedagog 
a cestovatel přiváží každý rok ze svých cest 
řadu obrázků vzdálených míst, lidí i kultur; pan 
Roman Mácha z Jestřebí fotografuje nejen 
přírodu, ale dělá i krásné černobílé portréty 
známých osobností; pan doktor Vratislav ne-
chuta zachycuje opomíjené detaily z našeho 
okolí a pak Zdeněk Švec tvoří krásné obrázky 
z rájeckého parku, fotografuje detaily zvířat 
a architektonicky zajímavé budovy.

Výstava fotografií je myšlena jako stálá 
expozice, která bude přístupná veřejnosti každý 
den od 8.30 do 15 h a v pondělí a ve čtvrtek 

dokonce do 18 h. Protože je umístěna ve foyer 
knihovny, fotografie si může prohlédnout vlastně 
kdykoli. Informace o jednotlivých autorech je 
umístěna v úvodu expozice.

Do budoucna bychom chtěli tuto výstavu 
rozšířit o další fotografie rájeckých tvůrců. Je jich 
mezi námi celá řada a byli bychom rádi, kdyby 
u nás vystavovali a některé své obrázky darovali 
i do galerie.  

P. Šamonilová

Z nOVÝCH KnIH
Z české literatury vybíráme:
FUNDA, D.: Poslední promítač ze Sudet
PEROUTKOVÁ, I.: Cesta z Arkád
KADELCOVÁ, N.: Chce to jen pobavit se
Romány pro ženy:
COULTEROVÁ, C.: Čarodějova dcera
NEEDHAM, L.: Kouzlo polibku
BRADFORDOVÁ, B. T.: Rodinný nepřítel
napínavá četba:
SHELDON, S.: Mistrovská hra
CLARKOVÁ, M. H.: Noční pláč
GRANGER, A.: Květiny na jeho pohřeb
něco pro děti:
RODDAOVÁ, E.: Tajemná země RONDO
DEARY, T.: Shwindlova zločinecká akademie
BREZINA, T.: Případ pro tebe a klub tygrů

OSTATKY VE FOTOGRAFII
Městská knihovna bude počátkem roku 2011 pořádat další vzpomínkovou výstavu, tentokrát 
o rájeckých ostatcích. Mnoho občanů s nostalgií na tuto dobu vzpomíná a mnozí mají doma 
v albech i staré fotografie. Prosíme proto o jejich zapůjčení. Všechny snímky naskenujeme 
a majitelům v pořádku vrátíme. Zatím jsme shromáždili hlavně fotografie cirkusu Arkoni, průvodu 
lodí a cikánské veselice. Chtěli bychom je doplnit a shromáždit další pro jiné výstavy. 
Fotografie můžete přinést do knihovny každý den dopoledne, v pondělí a ve čtvrtek po 
celý den do 18 h. Uvítáme každou informaci, popis i vzpomínku, výstřižek z novin apod.    

Kontakt: tel.: 516 432 152 e-mail: knihovna@rajecjestrebi. cz

POZVÁnKA nA VÝSTAVU šPERKŮ A MAnDALŮ OLDŘICHA JEDLIčKY
Během měsíce listopadu 

budete mít možnost shlédnout 
v městské knihovně výstavu 
rajhradského výtvarníka Old-
řicha Jedličky. Dvacet let se 
věnoval převážně šperkařství. 
Inspirován orientálními man-
dalami a jejich spirituálním ná-

bojem rozšířil svůj objekt zájmů na další obor 
– vizuální umění. Své magické kruhy a další 
temperové obrazy komponuje s tendencí cito-
vého působení na diváka.

Pro snadnější porozumění je třeba chápat 
mandalu jako posvátný, rituální nebo magický 
kruh. Autor vystavených obrazů vychází sice 
z orientálního duchovního základu mandaly, ve 
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své tvorbě však nerespektuje všechny její zá-
konitosti. Uplatňuje víc estetickou stránku tvarů 
a ladění barev, které mají působit na vnímání 
současného pozorovatele. Hlavním výtvarným 
záměrem je vyvolávat citovou rezonanci při po-
zorování barevných kompozic. Zvolená výtvarná 
technika připomíná mozaiku, což odpovídá 

prvotnímu způsobu skládá-
ní barevných a tvarových 
prvků při vytváření mandal.
O špercích Oldřicha Jedličky 
se zmiňuje historik umění 
doktor A. B. Král těmito slovy:

„Vznik amuletů a šperků 
je spojován již od dom prehistorických s předsta-
vou jejich magického působení. V současné době 
tato víra prožívá svou renesanci. Mění se také 
středověký názor, že šperk je umělecky cenný 
jen v případě použití drahých kovů či kamenů.

Proto se dnes jako výrobní šperkařský 
materiál užívá nejen kov, ale i dřevo, které 
v době dnešních ekologických pohrom je ne-
jen prostředkem umožňujícím šperkařským 

tvůrcům plné využití jeho tvár-
nosti a estetické působivosti, 
ale je též připomínkou nutnosti 
symbiózy člověka s přírodou. 
S vědomím těchto požadavků 
moderní doby vytváří dřevěné 
šperky Oldřich Jedlička. Este-
tickou působivost svých prací 
umocňuje cínovými a bronzovými aplikacemi, 
které respektují finální tvar – nebo polodraho-
kamy. Jeho dílo je invenčně neotřelé a vzbuzuje 
značný zájem veřejnosti. Svědčí o tom řada 
výstav v uplynulých letech, jimiž se prezentoval.“

Podle vyjádření vystavujícího je záměrem je-
ho výtvarné činnosti evokovat radost a potěšení 
z rozehrané harmonie barev a tvarů.

V uplynulých letech umělec uspořádal řadu 
výstav, jimiž se prezentoval v Brně, Břeclavi, 
Hustopečích, Mikulově, Rajhradě, Tišnově, 
Židlochovicích a na dalších místech, nyní máte 
možnost jeho výstavu navštívit i v Rájci-Jestře-
bí. Vernisáž se koná 5. 11. 2010 ve výstavní 
síni knihovny.

CO SE DĚJE VE šKOLÁCH

TÝDEn S ASTROnAUTIKOU
V týdnu od 27. září do 

1. října 2010 jsem se zúčast-
nila Mezinárodního astronautického kongresu 
(IAC) v Praze. Jako obyčejný smrtelník bych 
skoro neměla šanci se na IAC dostat, ale na-
štěstí organizátoři potřebovali dobrovolníky na 
výpomoc, a tak jsem se najednou octla upro-
střed metropole s krosnou na zádech a doufala, 
že naše hlavní město má natolik důmyslný infor-
mační systém, abych i já, neznalá velkoměsta, 
našla cestu.

Podařilo se a ihned druhý den jsem začala 
s prací v Kongresovém centru. Zakládala jsem 
do tašek upomínkové předměty pro všech 3000 
účastníků z celého světa. A v pondělí ráno už 
začalo to pravé kongresování. Vědci z celého 
světa se sešli, aby se pobavili o problematice 
zvyšování hladiny oceánů, letech do vesmíru, 
vlivech hospodářské krize na vesmírný výzkum, 
…V nesmírném labyrintu schodišť a chodeb praž-
ského Kongresového centra se skrývalo i několik 
desítek „workshopů“, kde krátce přednášeli stu-

denti a začínající vědci 
z celého světa.

Součástí Kongresu 
byla i výstava organi-
zací a firem, které se 
nějakým způsobem 
podílí na vesmírném 
výzkumu. Ať už kos-
mické kanceláře jednotlivých států nebo i firmy 
vyrábějící součástky do výzkumných sond.

Během „astronautického“ týdne jsem sice 
měla dost práce jako organizátor, ale sem tam 
jsem si udělala čas na nějakou z přednášek 
a musím říct, že opravdu nelituji, že jsem IAC 
navštívila.

Domů jsem odjela s podstatně vyšším sebe-
vědomím při konverzaci v angličtině a s taškou 
plnou propagačních materiálů.

Gumoví medvídci ve tvaru raketoplánů mě 
celou cestu domů hřáli v kapse…

Anna Skotáková, studentka kvarty
Gymnázia a SOŠ Rájec-Jestřebí, o. p. s
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Cílem projektu je vytvořit přírodovědné kur-
zy v e-learningovém prostředí pro přípravu 
testování a sebehodnocení studentů, získat 
zpětnou vazbu k výuce probíhající ve škole  
a zvýšit názornost vyučování pomocí interak-
tivní tabule. Na naší škole proběhlo dotazní-
kové šetření společnosti Scio „Mapa školy pro 
SŠ“. Z výsledků šetření vyplynulo, že škola je 
studenty a jejich rodiči hodnocena výborně po 
stránce kvality výuky, ale pouze průměrně po 
stránce materiálního vybavení. Cestou realiza-
ce projektů se snažíme o udržení kvality výuky  
a zlepšení materiálních podmínek jak pro učite-
le, tak pro studenty. Používání interaktivní tabule 
a další didaktické techniky zvyšuje názornost 
vysvětlovaných jevů a pro studenty se výuka 

stává atraktivnější. Získávají tak větší vnitřní mo-
tivaci ke studiu. Kurzy vytvořené v interaktivním 
prostředí moodle (= program pro internetovou 
podporu výuky) šetří čas v hodinách, vyučující 
se tak mohou více věnovat mezipředmětovým 
vazbám a studenti je mohou využívat i v případě 
absencí ve vyučování.

V současné době je rozpracováno 26 kur-
zů z předmětů matematika, chemie, biologie, 
zeměpis a fyzika. Kurzy se postupně stávají 
přístupné veřejnosti. Přehled všech kurzů mů-
žete najít na www.gymnaziumrajec.cz/moodle. 
Zapojení studentů do uvedených kurzů vede i ke 
kvalitnímu zvládnutí výpočetní techniky a po-
může jim v dalším studiu na vysokých školách, 
kde jsou podobné e-learningové kurzy samo-

zřejmostí. Kurzy jsou po-
užitelné nejen v běžných 
hodinách, ale mohou je 
využít například i budoucí 
maturanti k přípravě na 
maturitní zkoušku nebo 
přijímačky na VŠ.

V rámci projektu do-
chází i k výměně zkuše-
ností mezi jednotlivými 
pedagogy. Zapojení mo-
derní didaktické techniky 
do vyučovacího procesu 
umožňuje vyučujícím zvý-
šit individuální přístup ke 
studentům.

Ing. Stanislav Laštůvka
koordinátor projektu

INVESTICE DO ROZVOJE VZDĚLÁVÁNÍ

KLÍčOVé KOMPETEnCE STUDEnTŮ PŘÍRODOVĚDnÝCH PŘEDMĚTŮ  
nA GYMnÁZIU V RÁJCI-JESTŘEBÍ A JEJICH ROZVÍJEnÍ POMOCÍ ICT
CZ.1.07/1.1.02/01.0062
Gymnázium a SOš Rájec-Jestřebí, o. p. s. je od 25. 3. 2009 příjemcem podpory na realizaci 
projektu zaměřeného na zvýšení kvality využívání informačních technologií v přírodověd-
ných předmětech. Tento projekt je spolufinancován Evropským sociálním fondem a státním 
rozpočtem české republiky.
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INVESTICE DO ROZVOJE VZDĚLÁVÁNÍ

ALTERnATIVnÍ SYSTéM HODnOCEnÍ KLÍčOVÝCH KOMPETEnCÍ  
žÁKŮ GYMnÁZIA RÁJEC-JESTŘEBÍ

CZ.1.07/1.1.02/01.0060
Gymnázium a SOš Rájec-Jestřebí, o. p. s. je od 25. 3. 2009 příjemcem podpory na realizaci 
projektu zaměřeného na rozvoj alternativního hodnotícího systému a zlepšení komunikace 
školy s rodiči a studenty prostřednictvím internetové žákovské knížky webnotes. Tento pro-
jekt je spolufinancován Evropským sociálním fondem a státním rozpočtem české republiky.

Naše škola používá pro hodnocení studentů 
netradiční alternativní systém, který je zalo-
žen na bodovém a procentuálním hodnocení 
aktivit a testů. Cílem projektu je dále rozvíjet 
a přizpůsobit tento systém hodnocení tak, aby 
byly hodnoceny nejen vědomosti studentů, ale 
co nejvíce také jejich dovednosti a schopnosti.

Náš hodnotící systém označila opakovaně 
jako příkladný Česká školní inspekce a neušel 
ani pozornosti Výzkumného ústavu pedago-
gického v Praze, který ho zařadil do příručky 
„Příklady dobré praxe pro gymnázia“. My chce-
me řešením projektu systém nadále rozvíjet, 
získat také zpětnou vazbu od studentů a jejich 
rodičů k hodnocení. Právě při dotazníkovém 
šetření v rámci realizace projektu označila drtivá 
většina rodičů a studentů hodnotící systém za 
přínosný, přehledný, výborný 
a pozitivně motivující. Dále jsme 
při řešení projektu upravili inter-
netovou aplikaci webnotes pro 
lepší komunikaci školy s rodiči 
a zlepšení informací o výsled-
cích studia mezi školou, rodiči 
a žáky. Internetová žákovská 
knížka je dostupná na www.
webnotes.cz. Řešení projektu 
škole a studentům přineslo také 
zlepšení materiálního vybavení 
v oblasti výpočetní techniky.

Gymnázium v Rájci-Jestřebí 
je partnerskou školou Masary-
kovy univerzity v Brně, i proto 
jsme přivítali zájem Pedagogic-

ké fakulty Masarykovy univerzity v Brně o pravi-
delnou prezentaci našeho hodnotícího systému. 
Tyto prezentace probíhají už také na Přírodo-
vědné fakultě Univerzity Palackého v Olomouci. 
Realizujeme tedy přednášky a semináře pro 
studenty učitelského studia zmíněných fakult 
pravidelně dvakrát za semestr.

Při realizaci projektu dochází také k výměně 
zkušeností se sestavováním testů i jejich hodno-
cením mezi učiteli gymnázia. Dále si vyučující 
vyměňují názory na použití činností k hodnocení 
a jejich bodování.

To vše vede k větší přehlednosti, systema-
tičnosti a objektivnosti hodnotícího systému.

Jiří Koumar
Gymnázium Rájec-Jestřebí
koordinátor projektu

zadané aktivity v aplikaci webnotes
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DALšÍ ÚSPĚCH RÁJECKéHO GYMnÁZIA U ODBORné VEŘEJnOSTI
Jak je možná známo mezi občany Rájce-

-Jestřebí, je na našem gymnáziu rozvíjen a po-
užíván alternativní sytém hodnocení studentů, 
který je založen na bodování zadávaných čin-
ností a testů. Netradiční hodnocení nezůstalo 
nepovšimnuto i mezi odbornou veřejností. Vý-
borně ho několikrát hodnotila Česká školní in-
spekce, byl o něm publikován článek v celostát-
ních Učitelských novinách, psali jsme práci pro 
Výzkumný ústav pedagogický v Praze, který 
tento systém zařadil do příručky „Příklady dobré 
praxe pro gymnázia“. Na rozvoj hodnotícího 
systému jsme také získali grant v rámci projektu 
Jihomoravského kraje Operačního programu 
Vzdělávání pro konkurenceschopnost. Dále 
jsem byl několikrát pozván na Pedagogickou 
fakultu Masarykovy univerzity v Brně, kde jsem 
vedl přednášky a semináře pro studenty učitel-
ského studia o našem hodnotícím systému. Na 
poslední přednášce v dubnu letošního roku mě 
vyzval doc. PaedDr. Eduard Hofmann, CSc., 
abych připravil prezentaci našeho hodnotícího 

systému, kterou bychom společně odpřednáše-
li na 22. sjezdu České geografické společnosti 
konaném 31. 8. – 3. 9. v Ostravě. Sjezd České 
geografické společnosti se koná vždy jednou za 
čtyři roky, a proto bylo úspěchem zařazení naší 
prezentace do jeho programu. Naše vystoupení 
bylo zařazeno do sekce Geografické vzdělává-
ní. Potěšil mě zájem odborníků na geografické 
vzdělávání o tento hodnotící systém, prakticky 
všichni ho označili za motivující a pozitivní. 
V diskusi po prezentaci byl vyzdvihován přede-
vším přínos pro studenty – možnost plánování 
si práce, rozvoj dovedností na úkor pouhého 
memorování poznatků, přijímání odpovědnosti 
za výsledky své práce, apod. Po tomto úspěchu 
jsem byl také znovu požádán o pokračování 
seminářů a přednášek na Pedagogické fakultě 
Masarykovy univerzity v Brně a také Přírodově-
decké fakultě Univerzity Palackého v Olomouci.

Jiří Koumar
Gymnázium a SOŠ Rájec-Jestřebí, o. p. s.

CYKLISTIKA V PAPRSCÍCH PODZIMnÍHO SLUnCE

Pravověrní bajkeři končí sezonu začátkem 
října na Soběšické muldě v Brně. Na rájeckém 
gymnáziu jsme kvůli termínovým potížím tuto 
tradici porušili a závodili jsme ještě 20. října. 
Nelitujeme. Počasí navzdory všem předpovědím 
vydrželo a tak se téměř třicet mladých cyklistů 
mohlo po úspěšně absolvovaném závodě v po-
hodě posadit kolem ohně a opéct si špekáček. 
Nejen kvůli tomu však do Rájce-Jestřebí přijeli. 
Především šlo o tituly Přeborníků města Rájce-
-Jestřebí, které již druhým rokem se souhla-
sem a s podporou radnice udělujeme v open 

závodě i eventuálním přespolním borcům. 
Kromě gymnazistů se na tratích vedoucích 
v okolí školy utkali o prvenství i zástupci ZŠ 
Černá Hora, Rájec-Jestřebí, Blansko TGM, 
Blansko Salmova a Šebrov. Na stupně vítězů 
se letos mj. postavili Vojtěch Müller ze ZŠ 
Rájec-Jestřebí, Štěpán Stloukal ze ZŠ TGM 
Blansko, nebo Eliška Matušková ze ZŠ Černá 
Hora. Doufejme, že příští rok se potkáme zno-
vu a budeme moci začít hovořit o tradici. I ta 
cyklistická by Rájci-Jestřebí slušela.
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narozeninová párty
Motýlek slaví 1. narozeniny své činnosti

Kdy: neděle 14.11.2010, 15:30 – 17:30 hod, 
vstupné 20,- Kč
Kde: Kulturní sál K-áčko, Rájec-Jestřebí

Pletení košíků – kurz pletení košíku z pedigu
Určeno pro dospělé (maminky – možnost zajiš-
tění hlídání dětí) a děti od 10 let, plést mohou 
i děti od 6 let za pomoci rodičů
Kdy: sobota 20.11.2010, 15:00 – 18:00 hod, 
cena za košík 230,- Kč
Kde: Kulturní sál K-áčko, Rájec-Jestřebí
Na akci je nutno se přihlásit předem, kurz se 
bude konat při minimálním počtu 5 účastníků
Lektor: Blanka Matušková, www.vsehodilna.cz

ZÁJMOVé KROUžKY PRO DĚTI A RODIčE 
I. POLOLETÍ šKOLnÍHO ROKU 2010/2011

Cvičení pro maminky s dětmi od 2 let
Kdy: každou středu od 16:00 – 17:00 hod
Kde: tělocvična – Gymnázium Rájec-Jestřebí
Cena: 200,- Kč na pololetí (20,- Kč/hodinu)
Lektor: Ing. Romana Zimolová

Cvičení pro rodiče s dětmi od 2 – 6 let
Kdy: každý pátek od 9:00 – 10:00 hod
Kde: kulturní sál K-áčko
Cena: 200,- Kč na pololetí (20,- Kč/hodinu)
Lektor: Ing. Romana Zimolová

Cvičení pro děti od 5 – 8 let
Kdy: každé pondělí od 16:00 – 17:00 hod
Kde: tělocvična – Gymnázium Rájec-Jestřebí
Cena: 200,- Kč na pololetí (20,- Kč/hodinu)
Lektor: Mgr. Jana Konečná

Cvičení pro kojence a batolata – do 2 let
Kdy: každý pátek od 10:00 – 11:00 hod
Kde: kulturní sál K-áčko
Cena: 200,- Kč na pololetí (20,- Kč/hodinu)
Lektor: Ing. Romana Zimolová

Hrátky se slovíčky
Logopedie pro děti od 5 let
Výuka probíhá každou středu od 17:15 – 18:00 
hod v kulturním sále K-áčko, po domluvě s lek-
torkou možné využití individuální práce s dítětem
Lektor: Mgr. Marie Klimková, cena: 300,- Kč 
(30,- Kč/10 lekcí), pracovní materiál v ceně

štěpánek
Rozvoj etické a duchovní stránky pro malé děti 
od 3 – 6 let formou povídání, malování, her 
a tvoření.
Výuka probíhá každou středu od 17:00 – 17:45 h 
v kulturním sále K-áčko
První hodina se bude konat 06.10.2010, mož-
nost využít zápisu do kroužku
Lektor: Helena Habáňová, cena: 300,- Kč  
(20,- Kč/15 lekcí), pracovní materiál v ceně

notičky
Hudební kroužek je zaměřen na prvotní sezná-
mení dětí se zvuky,  tóny, hudbou za pomoci 
rytmicko-melodických cvičení, Orffových nástrojů 
a zobcové flétny. Výuka bude probíhat veselou a 
hravou formou a je určena pro děti, které rády strá-
ví čas v kolektivu se svými vrstevníky a písničkou.
Výuka probíhá v kulturním sále K-áčko
Lektor: Gabriela Zachovalová, cena: 300,- Kč 
(30,- Kč/10 lekcí)

na uvedené akce je možno využít  
permanentku na jednotlivé vstupy.

na kroužky a akce se lze přihlašovat na 
e-mail: cmotylek@seznam.cz,
tel: 602 409 946,  
http://centrummotylek.freepage/naseakce/
Více informací naleznete na 
www.centrummotylek.freepage. cz

PLÁnOVAné JEDnORÁZOVé AKCE 
nA LISTOPAD 2010

Savování – zdobení triček a kabelek savovou 
technikou (přineste si bavlněné tričko)
Určeno pro dospělé (maminky – možnost za-
jištění hlídání dětí) a děti od 8 let, menší děti 
v doprovodu rodičů

Kdy: sobota 6.11.2010, 15:30 – 17:30 hod, 
cena 40,- Kč
Kde: Kulturní sál K-áčko, Rájec-Jestřebí
Lektor: Kateřina Skoupá



 16 ROZPIS STOMATOLOGICKé LSPP

SLUŽBA JE SLOUŽENA OD 8:00 DO 12:00 HODIN
  6.11. MUDr. Stojanov Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 451
  7.11. MUDr. Ševčíková B. Blansko, Svitavská 1A 516 416 386
13.11. MUDr. Ševčíková R. Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 454
14.11. MUDr. Švendová Křtiny, Zdrav. středisko 516 439 404
17.11. MUDr. Tomaštíková  Adamov, Smetanovo nám. 327  516 446 398
20.11. MUDr. Vrtělová Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 455
21.11. MUDr. Well Adamov, Smetanovo nám. 327  516 447 605
27.11. MUDr. Žáčková Blansko, Mahenova 13 516 419 538
28.11. MUDr. Štrajtová Černá Hora, Zdrav. středisko 608 220 806

  6.11. MUDr. Kubínová Boskovice, Nemocnice Boskovice 516 491 263
  7.11. MUDr. Kučerová Lysice, Komenského 429 516 472 460
13.11. MUDr. Kutlíková Boskovice, Lidická 8 516 453 997
14.11. MUDr. Loskot Svitávka, Hybešova 197  516 471 210
17.11. MUDr. Lukeš Boskovice, Smetanova 24    516 454 046
20.11. MUDr. Mikulášková Letovice, Mánesova 468/2 516 474 488
21.11. MUDr. Padalík Boskovice, Nemocnice Boskovice 516 491 263
27.11. MUDr. Paděrová Šebetov, 117  516 465 452
28.11. MUDr. Pernicová Boskovice, Vodní  95 (Minerva) 516 494 138

LSPP v Brně: 
Mimo výše uvedenou je služba zajištěna  v Brně, Úrazová nemocnice, Ponávka 6,
tel. 545 538 111.   
Úrazová nemocnice v Brně, Ponávka 6, tel. 545 538 111 službu zajišťuje ve všední dny
od 17.00 hodin do 7.00 hodin. O sobotách, nedělích a svátcích nepřetržitě 24.00 hodin.

SPOLEčEnSKÁ KROnIKA
Blahopřejeme našim spoluobčanům, kteří se 
narodili v měsící listopadu:
Hana Vašíčková, František Maňoušek, Osvald 
Jevický, Milada Pražáková, Jiřina Smolková, Vla-
dimír Kuchtíček, Helena Keprtová, Františka Mi-
kulášková, Rozálie Trávníčková, Štěpán Janků, 
Stanislava Čechová, Bedřiška Hebelková, Marie 
Vopršálová, Zorka Stařecká, Marie Bezděková, 
Zdeňka Vrzalová,  Antonín Pakosta, Františka 
Klimešová, Miroslava Králová, František Mrázek, 
Miloš Hudec, Jarmila Konečná, Antonín Hříbal, 
Mojmír Cihlář, Věra Crhonková, Jiří Musil, Jana 
Chlandová, František Skoták, Ing. Pavel Sáňka, 
Božena Grimová, Jaroslav Křap, Jiří Krejčí, Marie 
Koutná, Veronika Hudcová, Jiřina Orlová, Emilie 
Švandová, Jitka Kuběnová, Františka Kučerová, 
Marie Hrachovinová, Marie Pokorná
Karolín:
Josef Martinek
Holešín  
Věra Skotáková, Marta Maňoušková

Blahopřejeme rodičům narozených dětí
Jakub Trochta, Tobias Madarász

SŇATKY:   (zveřejňujeme jen ty
  snoubence, kteří 
  dali souhlas)

Státní zámek Rájec nad Svitavou
2.10. Jiří Procházka, Rájec-Jestřebí 

– Iveta Moltová, Rájec-Jestřebí

Odešli z našich řad
v měsíci září zemřeli: 
paní Ludmila Adámková, pan Jindřich Klimeš, 
pan Miroslav Kučera
v měsíci říjnu zemřeli:
paní Jiřinka Šamořilová, pan Břetislav Vymazal, 
paní Marie Zacheusová
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POZOR ZMĚnA!!! CVIčÍME 2x TÝDnĚ!!!
Nově i ve čtvrtek!!!

každé pondělí a čtvrtek 20 – 21 h
těší se na vás lektorka Andrea Filipiová

Power step spojuje „spalovací“ účinek aerobiku s posilováním svalů celého těla. Nejprve díky vý-
stupům na zvýšenou podložku (simulace chůze do schodů) výrazně formujeme problémové partie 
spodní poloviny těla (stehna, hýždě), pak se věnujeme zpevňování horní poloviny těla a bříšku J.
Nezapomínejme, že pravidelné cvičení má pozitivní vliv na naši fyzickou (pevný zadek, štíhlá 
stehna, plochá bříška J) a psychickou kondici!

POZOR ZMĚnA!!! CVIčÍME 2x TÝDnĚ!!!

Konec léta a začátek podzimu roku 2010 byl 
v činnosti Sportovního klubu v části Jestřebí na 
Rybníčku velmi aktivní. Jak v sportovní rekreač-
ní činnosti, společenské oblasti pro veřejnost tak 
i v úpravách a údržbě areálu.

Sportovní činnost:
V sobotu 14. srpna byl uspořádán tenisový 
turnaj JESTRDEJ OPEN pro mladé hráče. Zú-
častnilo se 10 hráčů, hrálo se ve dvou skupinách 
a pak vyřazovacím způsobem. Zvítězil Martin 
Král, druhé místo vybojoval Petr Vodák a na 
třetím místě se umístil Martin novotný.

V sobotu 11.9.2010 byl uspořádán tenisový 
turnaj pro začínající tenisové naděje.
Mládež hrála ve dvou skupinách dle věku 
a zúčastnilo se 12 dětí. Na výsledcích v tomto 
případě nezáleží, jde o to přitáhnout děti ke 
sportu, vyplnit jejich volný čas a jistit nové mladé 
perspektivní hráče do týmu, který hraje soutěž.
Velký dík patří paní Radce čížkové a Pavlu Ma-
hrovi, kteří po celý rok na kurtech i v tělocvičně 
vedou všechny zájemce o tenis k maximálním 
výkonům a zdokonalování se v tomto sportu.
Dne 18.9. 2010 byl uspořádán již 23. ročník 
tenisového turnaje SVéSLAV OPEn, pro hráče 
starší 40 roků. Zúčastnilo se 8 hráčů.. Za ideální-
ho počasí podávali všichni hráči i přes svůj věk 
nádherné výkony a maximální nasazení. Zvítězil 

AKTIVnÍ čInnOST VE SPORTOVnÍM KLUBU RÁJEC JESTŘEBÍ
Jaroslav Málek, na druhém místě se umístil Jan 
Ostrý a třetí místo vybojoval Rudolf Dvořák.
Na závěr tenisové sezony byl uspořádán zá-
věrečný turnaj ve čtyřhrách pro všechny věko-
vé kategorie. Hrálo se systémem neustálého 
měnění dvojic a protihráčů, čímž byla zajištěna 
pestrost a vyrovnanost zápasů. Byla vedena 

CVIčÍME PRAVIDELnĚ 2x TÝDnĚ
POWER STEP

V TĚLOCVIčnĚ Zš RÁJEC



 18 SPORT

tabulka zápasů, ale konečné pořadí se ve finále 
nevyhlašovalo. Hlavním cílem tohoto turnaje je 
příjemné a spokojené prožití sportovního dne 
v dobrém kolektivu.
Ve čtvrtek 15.9.2010 zajišťoval výbor sportovní-
ho klubu kompletní servis pro pracovníky Čes-
kých drah, kteří v příjemném prostředí našeho 
areálu na Rybníčku aktivně provozovali různé 
sportovní činnosti. Tento sportovně společen-
ský den absolvují v areálu opakovaně a již po 
několikáté se vracejí.

Společenská činnost:
V sobotu 21.8.2010 bylo zorganizováno odpolední 
a večerní posezení s poslechem hudby a  tancem. 
Od 17.00 hodin vyhrávala skupina MODEX spíše 
pro děti a mladší ročníky, po setmění se parket 
zcela zaplnil tanečníky všech věkových kategorií. 
Účast byla nad očekávání vysoká, akci navštívilo 
kolem 100 lidí. Přes výjimečnost a žádnou tradici 
se ozývaly hlasy pro opakování akce v příštím 
roce.
V neděli 29.8.2010 bylo uspořádáno odpolední po-
sezení s hrami pro děti a poslechu country kapely. 
Areál byl opět zcela zaplněn, spokojeny byly ze-
jména děti, které mohly provádět různé sportovní 
hry a při tom se vydovádět na parketu. I dospělí si 
však přišli na své.Poděkování za uspořádání této 
akce patří paní Haně Kubáskové, která převážnou 
část organizace vzala na svá bedra.
Při obou těchto akcích bylo o návštěvníky dobře 
postaráno, v plné činnosti byla udírna, z které se 
podávalo uzené a klobásy. I v sortimentu nápojů 
vyl výběr velmi široký.
Poděkování patří Svazu chovatelů za zapůjčení 
parketu a Svazu rybářů za zapůjčení stolů a lavic. 
Taktéž městu a hlavně panu Antonínu Hříbalovi za 
zajištění dovozu a odvozu.

Akce jednoznačně naplnily svůj společenský účel, 
nabídly široké veřejnosti z okolí strávit příjemné 
chvíle v okruhu svých známých a navázání nových 
kontaktů.
K dobrému a zdárnému průběhu pomohlo velmi 
krásné počasí, které ovlivnilo návštěvnost. I ceno-
vé relace nabízených nápojů a potravin byly velmi 
příznivé. Akce nebyly prováděny za účelem zisku. 
Cílem bylo uspořádat akci pro příznivce klubu, nej-
bližší veřejnost a pokrytí nákladů, což se podařilo.

Pracovní činnost:
V srpnu byla proveden výměna pletiva 

a nosných lan na plotě volejbalových kurtů. 
Pletivo bylo v dezolátním stavu a výměna byla 
neodkladná.

Také v srpnu byla provedena oprava zdi te-
rasy u budovy klubu. Zeď byla ve velmi špatném 
stavu, byla opadaná omítka a nebudila příznivý 
dojem na návštěvníky sportovního areálu. Bylo 
nutné provést montáž okapů dlažby terasy 
a provedení opravy omítek moderními tech-
nologiemi. To se podařilo, zeď je nově natřená 
a výrazně zvýšila estetiku okolí budovy a areálu.

Za provedení patří dík panu Zdeňkovi Do-
leželovi a Miroslavu Zachovalovi, kteří celou 
rekonstrukci provedli.

Během uplynulého období byly také pro-
váděny běžné údržbářské práce v areálu, jako 
je sečení trávy, úpravy hřišť, úklid, odstranění 
porostů a úprava cesty v areálu. Byly dokončeny 
terénní úpravy po instalaci osvětlení hřiště na 
malou kopanou.

Z uvedeného výčtu akcí vyplývá, že výbor 
sportovního klubu a jeho členové byli v létě a za-
čátkem podzimu velmi aktivní. Nebylo by snad 
týdne, aby se ve sportovním areálu nekonala 
nějaká akce popř. víc. Navíc těmto aktivitám

probíhají pravidelné soutěže ve volejbale, 
malé kopané a tenise. Od 16. října začala sou-
těž ve stolním tenise, kde má klub dvě mužstva 
v okresním přeboru I a II. Poděkování tím patří 
především výboru sportovního klubu, který má 
převážnou část organizace a zabezpečení akcí 
na svých bedrech.

Dík patří také všem sponzorům a přispěva-
telům za peněžní či věcné odměny hráčům za 
jejich sportovní výkony.
Za výbor sportovního klubu Miroslav Zachoval



 19 nĚCO Z HISTORIE

HASIčI SLAVÍ 115. LET
4. pokračování

4. května 1927 o čtvrté hodině ranní vyšlehl 
oheň v zadním traktu cukrovaru, v němž byla 
umístěna koželužna bratrů Pavlíčkových. Požár 
zničil celý objekt koželužny s veškerým zaříze-
ním a surovinami a rozšířil se i na jižní a východ-
ní část s byty a kancelářemi lesního a hospo-
dářského úřadu, odkud spisy a knihy byly včas 
vyneseny. Úsilí 17 sborů, mezi nimi i pěti z Brna 
zavoláno telefonicky starostou Josefem Šen-
kem, podařilo se uchránit elektrárnu, takže 
provoz v ní neutrpěl nejmenší újmy, oč také 
nejvíce běželo. Koželužna však byla úplně zni-
čena, provoz v ní zastaven a firma se rozešla. 
Silně poškozeny byly i ostatní místnosti rozsáh-
lé budovy. Stříkačka Rájecká pracovala nepře-
tržitě 18 hodin bez nejmenší poruchy, což svěd-
čí o její spolehlivosti a dokonalosti. Dne 28. října 
zúčastnil se sbor v občanském obleku odhalení 
pamětní desky ve škole, bratru Toufarovi, bás-
níku, dějepisci Rájce a prvnímu řediteli zdejší 
měšťanky. Pak se konalo odhalení pomníku 
padlých ve světové válce na náměstí, Jelikož 
kuratorium pro postavení pomníku rozhodlo, že 
žádná korporace nemá se zúčastnit v kroji, aby 
se prý předešlo měření sil. Na začátku roku 1929 
přijetím nových stanov nastává nové období, 
změna ve vnitřní organizaci, nový rozšířený úkol 
činnosti. Podle starých stanov byl úřední název 
Dobrovolná jednota hasičská v Rájci. Podle 
nových Sbor dobrovolných hasičů v Rájci. Podle 
starých stanov se volby činovníků konaly kaž-
doročně o valné hromadě, podle nových stanov 
správní období výboru trvá tři roky. Jako nováta 
ustanovuje se pro členy nově se hlásící zkušeb-
ní doba šest měsíců a poté složení členského 
slibu. Dne 6. července o jedné hodině odpoled-
ní naši samaritáni Šustr a Tihon se šoférem 
Horáčkem odvezli na stroji neznámého hocha, 
přejetého asi motorovým vozidlem na silnici od 
Kuniček k Němčicím. Přivezli jej sem do Rájce 
k lékaři, který však nebyl doma. Naši samaritá-
ni poskytli mu první pomoc a za 35 minut byli 
s ním v dětské nemocnici v Brně-Černých Po-
lích. Dne 14. července 1929 konala hasičská 
jednota župní blanenská svůj výroční sjezd 
v Rájci a místní sbor oslavoval 35 let svého tr-
vání v tomto pořádku: O 6. hodině ranní budíček, 

od 8 do 10 hodin vítání hasičských starostů 
u hasičky. Průvod na náměstí. Kde z tribuny 
uvítal shromážděné hasičstvo jménem obce 
starosta Hubert Rakovčík, přál sjezdu mnoho 
zdaru, hasičům pak, aby se jim dobře v Rájci 
zalíbilo. Od místního sboru vítal hasiče předse-
da Rudolf Purč a odevzdal další řízení starosto-
vi župy Aloisu Zapletalovi z Jedovnic, který po-
děkoval za přátelské uvítání, obecní radě za 
převzetí patronátu a stařičkému přítomnému 
zakladateli sboru Antonínu Kočvarovi za vše, co 
pro dobrého učinil. Na to prohlásil hasičský tábor 
za zahájený. Následovala zpráva jednatelská 
1894 – 1929, již vypracoval a přednesl pisatel 
kroniky Vlastimil Jurek a hned proslovil slavnost-
ní řeč – vývoj dobrovolného hasičstva na Mora-
vě. Doslovem předsedy Purče, provoláním 
slávy presidentovi Masarykovi a zahráním stát-
ní hymny slavnost dopolední byla ukončena. 
Odpoledne ve 14 hodin bylo požární cvičení za 
spoluúčinkování sborů z Ráječka, Spešova, 
Dolní Lhoty a Doubravice. Ukázala se secviče-
nost a pohotovost všech účinkujících a všech 
samaritánů, kteří poskytli první pomoc nejen 
fingovanou, nýbrž i skutečnou jednomu hasiči, 
který omdlel. Povšimnutí zasluhuje, jak dobře 
jest okrsek Rájecký vyzbrojen, všechny sbory 
mají motorové stroje. Pěkná podívaná byla na 
cviky se sekyrkami sboru z Obory, na skupiny 
a sestavy na žebřících téhož sboru a dorosten-
ců ze Šebrova. Lidová veselice za hudby a tan-
ce byla ukončením zdařilého sjezdu, jemuž 
bylo přítomno dopoledne 225 hasičů a odpole-
dne 262. Na schůzi 23. července prohlásil před-
seda Purč, že se vzdává předsednictví a ze 
sboru vystupuje. Tuto resignaci vzal výbor na 
své schůzi 22. srpna na vědomí a pověřil mís-
topředsedu Cyrila Šustra vedením sboru do 
příští valné hromady. 2. února 1930 se konala 
výroční valná hromada a náhradní volby. Byl 
navržen na předsedu a jednohlasně zvolen 
Hubert Rakovčík, který však pro všestranné 
zatížení pracemi jako starosta obce navrhuje na 
předsedu Cyrila Šustra, jež pak byl zvolen. Za 
člena výboru zvolen zubní technik Josef Sedlá-
ček, který získává funkci místopředsedy. V tom-
to roce vyjížděl sbor k 8 požárům, Karolín, Lysi-
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ce, Rašov, Černá Hora, dvakrát Boskovice, do 
Sloupa, do Sudic a naplano vyjel do Lhoty Ra-
potiny. Na mimořádné valné hromadě župních 
delegátů v Blansku 31. května 1931 zvolen byl 
starostou župy vzdělavatel Rájeckého sboru br. 
Vlastimil Jurek a župním náčelníkem br. Franti-
šek Pokorný. 27. června pořádá sbor akademii 
u Klevetů s bohatým programem hudebním, 
zpěvním, ukázkou cviků se sekyrkami. Byla 
sehrána jednoaktovka – Blázinec v prvním po-
schodí. Výsledek- velký úspěch morální, ale 
slabý finanční. Příčiny hmotného neúspěchu, 
nezaměstnanost, nepřízeň jisté části občanstva. 
Na sborové schůzi dne 7. července ke všeobec-
nému překvapení vzdal se starosta Cyril Šustr 
své funkce. Vedením záležitostí spolkových 
pověřen místostarosta Josef Sedláček. Dne 
31. ledna 1932 odbývána 34. valná hromada za 
účasti 38 členů v hostinci u Klimešů. Starostou 
sboru byl zvolen Josef Sedláček, náčelníkem br. 
Foit, podnáčelníky br. Pokorný a br. Tihon. Pěk-
ný a důstojný byl večírek v sobotu 15. října, 
který uspořádalo hasičstvo na oslavu 70. naro-
zenin župního starosty br. Jurka- Této slavnos-
ti se zúčastnilo 110 krojovaných hasičů z 20 sbo-
rů. Dne 8. ledna 1933 měl se konati hasičský 
ples u Černých. Poněvadž toho dne zesnul 
v poledne Antonín Kočvara, zakladatel a čestný 
člen sboru, ples byl odložen. Pohřeb konal se 
dne 11. ledna. Sbor zúčastnil se korporativně 
a na rakev položil věnec s nápisem na stuze: 
Svému zakládajícímu členu věnuje Sbor dobro-
volných hasičů Rájec. Sbor uskutečnil další 
valnou hromadu dne 10. února 1935 v pivnici 
u pana Klimeše. Při volbách nedošlo k žádným 
změnám, starosta Josef Sedláček, náčelník 
František Foit. Na žádost obecního zastupitel-
stva propůjčit hasičku pro poradnu matek výbor 
souhlasí. Sbor se připravuje k oslavě první letní 
pouti v Rájci dne 15. srpna 1935. Usneseno 
jednomyslně, zúčastnit se s hudbou v kroji 
poutní mše v zámku. Pro odpoledne rozhodlo 
se uspořádat zábavu u p. Sedláka. Záchranných 
prací zúčastnil se sbor při povodni v Dolní Lho-
tě a Blansku. 18. června 1935 vyjel k požáru do 
Protivanova, 27. června do Petrovic, 18. červen-
ce do Olomučan, 8. září do Doubravice, 19. pro-
since do Blanska, a 23. ledna 1936 do Bořitova. 
Dne 7. března 1936 po dohodě se starostou 

obce se sbor účastnil oslav 86. narozenin pana 
presidenta Masaryka. Sbor se sešel v 19. hodin 
v krojích v hasičce, odkud odešel na náměstí, 
zde se připojil k dalším účastníkům a s hudbou 
průvod odešel na cvičiště v Úzkých, kde byla 
zapálena vatra a proneseny projevy. Sbor má 
na počátku roku 1937 5 členů čestných, 24 čin-
ných, a 52 členů přispívajících. Na výborové 
schůzi dne 3. dubna 1937 se starosta sboru 
Josef Sedláček písemně vzdává své funkce. 
Výbor zmocňuje vedením sboru místostarostu 
Františka Šebánka, který byl na další výborové 
schůzi potvrzen starostou. Dne 14. září 1937 
zemřel T. G. Masaryk, první president Česko-
slovenské republiky. Dne 18. září se konala 
smuteční schůze k uctění jeho památky. Ve 
dnech 4. – 6. července 1938 se konal celostát-
ní sjezd hasičstva v Bratislavě. Jako delegát byl 
vyslán br. František Pokorný. 8. srpna se kona-
lo cvičení leteckého náletu ve Skalici. Dne 
6. února 1939 byl požár v Rájci v ovčírně. 9. srp-
na v Bořitově, 29. srpna byl sbor nápomocen při 
povodni v Rájci. V rámci oslav 45. výročí trvání 
sboru 11. června provedli členové ukázkové 
cvičení a potom následovala veselice. Rok 1940 
kdy tvrdě zasáhla válka i do života našeho sbo-
ru. Byla konána poslední valná hromada, od 
plesů a zábav bylo upuštěno a další kulturní 
činnost byla zakázána. Nařízením od 1. května 
byly zřízeny dvojčlenné hlídky střídající se kaž-
dý týden. Na základě nařízení muselo být od-
straněno všechno, včetně tiskopisů a obrazů, 
co by připomínalo Československou republiku. 
Sbor se připojil dle nařízení k pomoci při náletu 
nepřátelských letadel a shození zápalných pum. 
Dne 26. srpna dopoledne byl vyhlášen poplach. 
Hořely hospodářské budovy včetně koníren 
v lihovaru. Rok 1941, třetí rok okupace pro náš 
národ. Veškeré teoretické školení se musí hlásit 
okresnímu úřadu do Boskovic, který je povoluje. 
Přednášet se může jen o protipožárních věcech. 
Dne 31. října přečetl starosta br. Šebánek naří-
zení, kdy veškerý majetek hasičstva připadá 
obci. Oběžník českého hasičstva na začátku 
roku 1942 oznamuje, že budou vyměněny 
všechny spojky na hadicích za nové, podle 
německého značení. V měsíci srpnu došla ob-
jednaná nová dvojkolová stříkačka od firmy 
Josef Vystrčil a syn z Telče za 32000,- korun. 
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12. září byla zkoušena zemským tajemníkem 
Kališem za přítomnosti zástupců sboru a ná-
městka obce Tugemana. Stříkačka vyhověla 
všem požadavkům a zkušební komisař ji pak 
odevzdal sboru k užívání. Dne 21. ledna 1943 
začalo hořet v prádelně u Zemandlů, ale oheň 
byl v zárodku zlikvidován. 25. března byl požár 
lesa v Klemově, 13. října hořely dva vagony 
vojenského vlaku se slámou. Pracovaly obě 
stříkačky s dodáváním vody jedna druhé až 
z řeky. Při dalším požáru vagonů na nádraží 
v roce 1944 se silně poškodila autostříkačka 
a musela být odvezena na opravu k firmě Hrček 
do Králova Pole. Na začátku roku 1945 byla 
napjatá situace, která se stále přiostřovala. 
Autostříkačka, která byla stále na opravě v Brně 

Koncem jara letošního roku – jak známo – uplynulo 115 let od založení Sboru dobrovolných 
hasičů v tehdejším Rájci nad Svitavou. Toto výročí bylo nejen oslavováno, ale také připomenuto shr-
nutím vzniku, vývoje a významných událostí v historii sboru tak, jak je zaznamenáno v jeho kronice.

K této příležitosti si dovolím jako malý doušek pro doplnění přiložit několik následujících his-
torických snímků, jimiž lze dějiny rájeckého SDH ilustrovat a snad rovněž trošku „oživit“, aby tyto 
dávno odeznělé časy našich pradědů a prabáb vystoupily před námi v poněkud plastičtější podobě, 
než jak tomu je v případě psaného textu.

a ještě se nevrátila. Proto byla co největší péče 
věnována dvojkolce. Ke konci dubna bylo mož-
no pozorovati chvatné přejíždění německých 
vojsk směrem k Černé Hoře. V tyto dny byla 
bombardována ustupující vojska. V Černé Hoře 
hořelo po náletech asi 20 domů, v Jestřebí 3 do-
my, ve Spešově 2 domy a v Rájci se nestalo nic 
podstatného, jen několik vyražených oken, když 
padla bomba do rybníka. Potom přišel 9. květen. 
Toho dne náhle odjela všechna německá vojska 
ze všech ulic, kde stanovali směrem k Černé 
Hoře. Krátce před polednem vybíhali lidé z domů 
a pokřikovali, již jsou tu. Rudá armáda, unavená, 
zaprášená, přijížděla směrem od Petrovic. Ne-
popsatelný jásot, všude je radostně vítali.

Zdroj: Kronika Sboru dobrovolných hasičů

K VÝROčÍ SBORU DOBROVOLnÝCH HASIčŮ V RÁJCI

1. Členové SDH Rájec nad Svitavou na snímku z 21. 12. 1913

Snímek č. 1 zapůjčila ze soukromého archivu sl. Simona Profantová.
Snímky č. 2 – 4 z archivu autora, pochází z pozůstalosti Josefa Šenka z Rájce č. 232.
Snímek č. 5 poskytl z rodinného archivu Ing. Emil Plhal.

Petr Sychra
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4. Členové SDH Rájec nad Svitavou (20. léta 20. století)

2. Slavnostní průvod při kladení 
základního kamene k nové 
„hasičce“ dne 19. 6. 1921 

(autor záměrně nechává na 
Vás, čtenářích, zda-li poznáte, 
ve kterém místě byla fotografie 

pořízena). Za připomínku 
snad na tomto místě stojí, 

že hasičská zbrojnice, lidově 
„hasička“, bývala v minulosti 
nazývána také jako „lozecký 

dům“, nebo „turnovačka“.

3. Snímek nepříliš kvalitní, 
ale přesto vzácný – 

zprostředkovává nám 
momentku ze slavnostního 

převzetí automobilové stříkačky, 
kterou pro sbor zakoupila 

obec. Slavnost se odehrála na 
náměstí dne 20. 6. 1926. Stroj 
přišel obec na 110 000 korun – 
jen pro srovnání: v téže době 
se dal koupit menší rodinný 

domek se zahradou za částku 
cca 70 000 korun.

5. Z portrétní fotografie, pořízené patrně v 90. letech 19. století, na nás hledí Antonín Kočvara (narozen jako syn 
pekaře v Doubravici nad Svitavou č. 78 dne 24. 12. 1851, zemřel v Rájci nad Svitavou č. 43 dne 8. 1. 1933), povoláním 
hostinský, řezník a uzenář. Muž aktivně se podílející na soudobém společenském a kulturním životě, nesmazatelně 
se zapsavší do dějin města jako dlouholetý člen zastupitelstva (v l. 1894-1901 starosta obce), předseda Místní 
školní rady a také zakladatel a v l. 1895-1920 první předseda Sboru dobrovolných hasičů (podrobnější informace 
lze nalézt v životopise Ant. Kočvary ve Zpravodaji města Rájec-Jestřebí 5/2007).
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PĚKnÁ MODRÁ DOUBRAVICE
(centrum duševního zdraví)

 
PĚKNÁ MODRÁ DOUBRAVICE 

(centrum duševního zdraví) 

 

plán aktivit na měsíc září 

určený i pro veřejnost 

 

Výtvarné aktivity 

7. 9.  9.00  Odlévání hrníčků v keramické dílně 

14. 9.  9.00  Výroba ozdobných tašek 

21. 9.  9.00  Pletení košíků z pedigu 

 

Výlety 

1. 9. Návštěva bowlingu v Boskovicích, vycházka do okolí 

8. 9. Vycházka za zaniklými vesnicemi v okolí Jedovnic 

15. 9. Návštěva parku v Průhonicích - zájezd 

22. 9. Výlet za strašidly do Olešnice 

29. 9. Vycházka do okolí Doubravice 

 

Pěkná modrá Doubravice, Soukopovo nám. 91 (budova fary) 

Tel.: 516 538 565, e-mail: peknamodra.blansko@caritas.cz 

plán aktivit na měsíc listopad
určený i pro veřejnost

Výtvarné aktivity
  2. 11.  9.00 h Vytváření obrázků voskovou technikou
  9. 11.  9.00 h  Základy společenského tance
 16. 11.  9.00 h  Malování na sklo – ozdobné kořenky
 23. 11.  9.00 h  Výroba adventních věnců
 30. 11.  9.00 h  Korálkování s Maruškou

Výlety
  3.  11.  Návštěva dne otevřených dveří v učilišti MŠLZ Velké Opatovice – možnost  
 tvoření v dílně
 10. 11.  Návštěva elektrárny v Doubravici
 24. 11.  Výstava fotografií na Staré radnici v Brně +OD Ikea
 27. 10.  Návštěva solné jeskyně – zdravotní procházka

Pěkná modrá Doubravice, Soukopovo nám. 91 (budova fary)
Tel.: 516 538 565, e-mail: peknamodra.blansko@caritas.cz

4.11. čtvrtek v 18 hod  BOnTOn
MUžI, KTEŘÍ nEnÁVIDÍ žEnY

Před čtyřiceti lety zmizela Herriet Vangerová 
z rodinného setkání konaného na ostrově, 
který vlastnil a obýval mocný klan Langerů. 
Přestože tělo Harriety nebylo nikdy naleze-
no je její strýc přesvědčen, že šlo o vraždu, 
jejímž pachatelem je někdo z jeho rodiny. 
Rodiny, jejíž členové jsou mezi sebou spjati 
pevným mi pouty, ale která je jinak zcela 
nefunkční. K vyšetřování tohoto případu si 
proto najme investigativního novináře Mi-
kaela Blomkvista, kterému pomáhá drsná 
potetovaná počítačová hackerka Lisbeth Sa-
landerová. Film vychází z prvního dílu knižní 
trilogie MILÉNIUM Stiega Larssona, které se 
po celém světě prodalo více než 7 milionů 
výtisků a která se stala jednou z nejčtenějších 
knih současnosti.
Thriller Švédsko/Německo/Dánsko s českými 
titulky.  Premiéra 1.7.2010
Vstupné 49. – + 1. – Kč 152 minut

PROGRAM KInA DOUBRAVICE nAD SVITAVOU – LISTOPAD 2010

11.11. čtvrtek v 18 hod  FALCOn
čARODĚJŮV UčEŇ

Baltazar Blake (Nicolas Cage) je čarodějným 
mistrem, který se v současném Manhattanu 
snaží ubránit město před svým úhlavním ne-
přítelem Maximem Horvathem (Alfred Molina). 
Baltazar na to ale sám nestačí a proto vyhledá 
pomoc Davea Stutlera, zdánlivě obyčejného 
člověka, který v sobě ale ukrývá netušené mož-
nosti a učiní z něj navzdory jeho pochybám své-
ho učně. Čaroděj svého nedobrovolného žáka 
v rychlosti zasvětí do základů tajného umění 
magie a kouzel a společně se tato neobvyklá 
dvojice pokouší s pomocí svých schopností 
postavit jednomu z nejagresivnějších čarodějů 
všech dob. Dave je nucen v sobě najít veškerou 
odvahu k tomu, aby jako Čarodějův učeň svůj 
výcvik přežil, zachránil město a získal srdce 
své vyvolené.
Film USA s českými titulky.  
Premiéra 19.8.2010
Vstupné 49. – + 1. – Kč  110 minut
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18.11. čtvrtek v 18 hod  BOnTOn
ROMÁn PRO MUžE

Film, natočený podle románu Michala Viewiga, 
vypráví příběh tří sourozenců – Cyrila (Miroslav 
Donutil), Bruna (Miroslav Vladyka) a Anety 
(Vanda Hybnerová). Pevné pouto, které se mezi 
nimi utvořilo po tragické smrti rodičů, kdy starost 
o výchovu mladšího bratra a sestry převzal vý-
razně starší Cyril, prochází zvláštní zkouškou. 
Sourozenci odjíždějí na tradiční výlet do hor 
v zádech se stínem neodvratně se blížící Bruno-
vy smrti. Výlet, který má být cestou posledních 
splněných přání (včetně tajných erotických fan-
tazií), se však mění v tragikomickou konfrontaci 
základních hodnot a postojů.
Film ČR.  Premiéra 23.9.2010
Vstupné 49. – + 1. – Kč  100 minut

25.11. čtvrtek v 18 hod  BOnTOn
WALL STREET 2: PEnÍZE nIKDY nESPÍ

Michael Douglas zpět ve své oscarové roli 
finančního žraloka Gorgona Gekka.
Gordon Gekko, kterého pojistné podvody a praní 
špinavých peněz dostaly před 23 lety za mří-
že, stojí před branami věznice jako změněný 
a možná lepší člověk. Jeho vyhlídky nejsou ale 
nijak růžové. Všichni se na něj dívají skrz prsty, 
jeho dcera Winnie s ním zpřetrhala veškeré 
vazby. Jistým mostem k ní by se však mohl 
stát její snoubenec Jacob. Je to mladý finanční 
dravec, připravený chytit příležitost za pačesy. 
Ten v momentě, kdy se dostane finančně na 
dno, navštíví přednášku svého potencionálního 
tchána, po ní Gekka vyhledá a uzavře s ním 

zvláštní dohodu. Gekko využije svých dávných 
kontaktů a pomůže mu zjistit, kdo a proč zničil 
firmu jeho chlebodárce. A Jacob mu na oplátku 
zajistí cestu k jeho dceři. Klíčová otázka ovšem 
zní: Dá se Gordonu Gekkovi skutečně věřit?
Drama USA s českými titulky. 
Premiéra 30.9.2010
Vstupné 49. – + 1. – Kč  127 minut

28. listopadu 2010  odpoledne 
po slavnostním

ROZSVÍCEnÍ VÁnOčnÍHO 
STROMU

budeme v místním kině pro malé 
i velké diváky promítat film

VÁnOčnÍ KOLEDA
Ebenezer Vydřigroš (Jim Carrey) 
začíná vánoční svátky se svým obvyklým skrb-
lickým opovržením. Štěká na svého věrného 
úředníka (Gary Oldman) a svého veselého sy-
novce (Colin Firth). Ale když ho duchové Vánoc 
minulých, přítomných i budoucích vezmou na 
cestu, která mu otevře oči a odkryjí mu pravdy, 
kterým starý Vydřigroš nechtěl uvěřit, musí 
otevřít své srdce a odčinit roky špatností dříve, 
než bude příliš pozdě.
Vstupné děti 10,- dospělí 30,- Kč 
český dabing  96 minut

V prosinci uvidíte:
- KARATE KID
- HABERMANNŮV MLÝN
- KOUZELNÁ CHŮVA

Z KLUBU SEnIORŮ
Činnost Klubu jako každoročně po dvouměsíční 

prázdninové přestávce začala zase v září. Pěkné záři-
jové počasí nás vylákalo na procházky do okolí Rájce. 
První vycházka byla do okolí Karolína, využili jsme ji 
ke sbírání hub. Všichni byli spokojeni, proto jsme hned 
naplánovali další vycházku. Tentokrát jsme jeli autobu-
sem do Kuniček a pěšky lesem přes Holešín do Rájce-
-Jestřebí. Opět byla vycházka úspěšná, nasbírali jsme 
plno hub. Pokud nám bude počasí ještě přát, máme 
naplánované další vycházky.

OHlASy
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Při schůzkách v klubovně jsme si sdělovali zážit-
ky z dovolených a rekondičních pobytů. V klubovně 
se scházíme pravidelně každý druhý a čtvrtý čtvrtek 
v měsíci v 17.30 hodin. Rádi přivítáme mezi námi 
nové zájemce.

P. Blažková, L. Pokorná

PODĚKOVÁnÍ
Kandidáti do městského zastupitelstva v Rájci-

-Jestřebí za Komunistickou stranu Čech a Moravy dě-
kují občanům našeho města, Rájce-Jestřebí, Karolína i 
Holešína, kteří nám dali důvěru a dali nám svůj volební 
hlas. K výkonu svých funkcí budeme přistupovat zodpo-
vědně. Budeme vždy bedlivě naslouchat vašim radám 
a podnětům, neboť vy, občané, sami nejlépe víte, co 
naše město potřebuje. Společně s ostatními zastupiteli 
budeme pracovat ku prospěchu našeho města pro 
generaci nynější i budoucí. Ze své činnosti budeme 
pravdivě a veřejně skládat účty nejen svým voličům, 
ale i ostatním občanům našeho města.

Zvolení zastupitelé za Komunistickou 
stranu Čech a Moravy Antonín Hříbal, 

Miroslava Vašíčková, Jiří Blažek

Z čInnOSTI KOMISE PRO OBčAnSKé ZÁLEžITOSTI
Již čtvrtým rokem pořádá komise pro ob-

čanské záležitosti setkání 70 a 75letých spolu-
občanů našeho města (ročníku narození 1940 
a 1935). Toto setkání se uskutečnilo 8. října 
v sále K-áčko na Komenského ulici, zúčastnilo 
se 27 jubilantů.

Na přivítanou každý účastník dostal karafiát, 
zvoneček s emblémem rájeckého zámku a blaho-
přání od komise. V sále jubilanty čekal prostřený 
stůl s výbornými koláčky, minerálkou, kávou, 
čajem a na přípitek „na zdraví“ červené víno. 
V průběhu odpoledne přítomní zhlédli zajímavý 
film o našem městě, místostarosta pan Antonín 
Hříbal pobesedoval s našimi spoluobčany o do-
končení rekonstrukce sokolovny, o zateplení 
školy, o stavbě silnice přes Rájec trasa Blan-
sko-Boskovice, o bezpečnosti našich občanů, 
zejména ve večerních hodinách atd. Všichni 
přítomní s nadšením vyslechli koncert muziká-
lových melodií sólistů pěveckého oddělení ZUŠ 
Jedovnice Jiřího Daniela a Ludmily Dohnálkové 
pod vedením p. uč. Hany Korčákové.

Po skončení vystoupení v pozdních odpo-
ledních hodinách se všichni spokojeně nala-

dění rozcházeli do svých domovů a děkovali 
členkám komise za přípravu a organizování 
celého odpoledne. K poděkování se také při-
pojuje Mirka Vašíčková – předsedkyně komise 
pro občanské záležitosti.

Představujeme vám hosty, kteří vystoupili 
dne 8.10.2010 v sále K-áčko v programu pro 
jubilanty.

  Na koncertu muzikálových melodií zpívali 
sólisté pěveckého oddělení ZUŠ Jedovnice Jiří 
Daniel a Ludmila Dohnálková. Program připra-
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V pátek 8.10.2010 se na hřišti za Sokolov-
nou konal již tradiční pochod světlušek. Sotva 
se Slunce sklonilo k obzoru, objevily se na hřišti 
první děti s lampiony. A postupně další a další. 
Některé už z minulých let věděly, co bude ná-
sledovat, jiné byly plné zvědavosti a očekávání. 
I když mělo každé dítě svůj lampion, dostalo 
navíc svítící náramek, aby byl dojem světlušek 
dokonalý. Pak už vyrazil průvod dětí i rodičů 

vila a se svým žáky nastudovala paní učitelka 
Hana Korčáková. Zazněly známé písně českých 
i světových muzikálů například : Bídníci, Jesus 
Christ Superstar, My Fair Lady, Cabaret a Chica-
go, Drákula, Limonádový Joe a Johanka z Arku. 

Hlavní protagonisté Jiří Daniel a Ludmila 
Dohnálková jsou už otřelí zpěváci, kteří poznávají 

„prkna, která znamenají svět“. Ludmila je zpěvač-
ka a tanečnice Westernu Boskovice, kde ji můžete 
vidět v Main Street Show a Jirka zpívá v Měst-
ském divadle v Brně, v muzikálu Bídníci. Oba 
také mají za sebou spoustu pěveckých soutěží 
s výborným umístěním a také mnoho koncertů 
a tanečním orchestrem Základní umělecké školy. 

POCHOD SVĚTLUšEK
známou cestou – Havlíčkovou ulicí, kolem ryb-
níka a zpět po hrázi na hřiště. Jako každoročně 
tma a odraz světélek na vodní hladině umocňo-
valy i tak nádherný pohled na průvod vinoucí se 
jako had podél řeky.

Na hřišti pak děti dostaly za odměnu slad-
kosti a drobné dárky a hlavně na ně jako ka-
ždoročně čekala vatra, špekáček na opečení 
a horký čaj, který v tomto pěkném, ale chlad-

ném počasí všichni uvítali. Během opé-
kání využily některé světlušky možnost 
namalovat nebo, pokud to už uměly, 
i napsat nějaký vzkaz na tzv. lampion 
splněných přání. A tak se tentokrát na 
závěr akce vznesly k nebi barevné 
balóny ozdobené nejčastěji kresbami 
rodin a kamarádů, sluníčky a kytičkami 
– jeden krásnější než druhý. A všem 
také děti na cestu usilovně zamávaly. 
Jako pořadatele nás mile překvapilo, 
že posledním balonkům začaly napros-
to spontánně odpočítávat čas startu.
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CEnY InZERCE VE ZPRAVODAJI MĚSTA
Plošná inzerce
960,- Kč/ celá strana
480,- Kč/ 1/2 strany
300,- Kč/ 1/4 strany

Řádková inzerce
36,- Kč/ 1 řádek

Ceny jsou uvedeny včetně 20 % DPH.

• Hledám podnájem v Rájci-Jestřebí. 
 Mám vlastní nábytek. Spěchá. 
 Tel.: 724 588 210

• Pronajmu část RD v Rájci-Jestřebí.  
Velikost a cena dohodou, i dlouhodobě.  
Tel: 604 861 192

• Prodám kultivátor Mountfield s obrace-
cím pluhem – nevhodný dar, záruka 5 let.  
Tel.: 516 432 250, Rájec-Jestřebí

MASÁŽE RELAXAČNÍ  
a REKONDIČNÍ
Masáže celého těla  

v nově zřízené provozovně 
v Rájci-Jestřebí

Provozní doba kdykoliv po dohodě
Objednávky a informace na  

tel. čísle  602 500 904

Lucie Augustinová  
(roz. Blažková)

Na Vyhlídce 651
Rájec

Celá akce by se neuskutečnila bez spon-
zorů, kterým chceme touto cestou poděkovat:
Kopeček – p. Frantel, p. Stloukal – Polygrafická 
výroba, prodejna Eden – p. Mazancová, 
František Hruška, Resys – p. Musil, Reklama 
Ševčík a členové MO ODS Rájec-Jestřebí.

Děkujeme také p. Hoppemu a p. Karlu 
Jarůškovi.

Naše poděkování patří i tělovýchovné 
jednotě Sokol za zapůjčení areálu.

A světluškám vzkazujeme: pečlivě scho-
vat lampion a za rok nashledanou.

MO ODS Rájec-Jestřebí

U S n E S E n Í
ze schůze rady města Rájec-Jestřebí dne 4. 10. 2010

Usnesení č. 1a
Rada města bere na vědomí informace o ukon-
čení stavební části akce Kulturní centrum Rájec-
-Jestřebí (sokolovna).

Usnesení č. 1b
Rada města bere na vědomí informace o stavu 
akce zateplení budovy základní školy v Rájci-
-Jestřebí.

Usnesení č. 1c
Rada města projednala vyjádření Osadního vý-
boru Karolín k žádostem p. Fabšiče a pí Kejíkové 
o změnu Územního plánu města Rájec-Jestřebí 
v k. ú. Karolín a dále připomínky AGRO LEMI, 
s. r. o. Karolín k uvedeným žádostem. Na základě 
uvedených vyjádření a v souladu se stanoviskem 
Zastupitelstva města Rájec-Jestřebí z roku 2004 
rada města nedoporučuje zastupitelstvu města 
schválení změny územního plánu města týkající 

InZERCE
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se pozemku vedeného ve zjednodušené evi-
denci parc. č. 27/3 v k. ú. Karolín. Stanovisko ve 
věci změny územního plánu týkající se pozemků 
parc. č. 29 a 30 v k. ú. Karolín bude vydáno po 
upřesnění požadované části pozemku parc. č. 30.

Usnesení č. 1d
Rada města bere na vědomí informace o šetření 
užívání obecního bytu na Komenského ul.

Usnesení č. 2
Rada města projednala žádost pana. Mládka 
o povolení vybudování přístupového vjezdu na 
pozemek parc. č. 325 v k. ú. Jestřebí přes obecní 
pozemek. Rada města souhlasí s  vybudováním 
přístupového vjezdu o šířce cca 270 cm přes 
pozemek města parc. č. 323 v k. ú. Jestřebí 
na náklady žadatele s tím, že přístupový vjezd 
nebude sloužit k parkování auta.

Usnesení č. 3
Rada města projednala návrh Základní školy 
a mateřské školy Rájec-Jestřebí, okres Blansko 
na rozdělení hospodářského výsledku. Rada 
města souhlasí s rozdělením zlepšeného hospo-
dářského výsledku v roce 2010 ve výši 280.460 Kč 
v souladu s návrhem příspěvkové organizace, tj. 
do Rezervního fondu ve výši 100.000 Kč a do 
Fondu odměn ve výši 180.460 Kč.

Usnesení č. 4
Rada města rozhodla na základě důvodů uve-
dených v žádosti žadatelů udělit výjimku a žá-
dost pana Plhoně a paní Badalové zařadit do 
evidence žadatelů o byt ve vlastnictví města 
Rájec-Jestřebí.

Usnesení č. 5
Rada města projednala žádost Moravského ry-
bářského svazu, o. s., MO Rájec-Jestřebí o povo-
lení vybudování přístavby klubovny na pozemku 
města. Rada města souhlasí s vybudováním 
přístavby klubovny na pozemku města parc. 
č. 2012/3 v k. ú. Rájec nad Svitavou na náklady 
žadatele.

Usnesení č. 6
Rada města projednala nabídku manželů Kalových 
na prodej části (cca 50 m2) pozemku parc. č. 108 

v k. ú. Rájec nad Svitavou. Rada města doporučuje 
zastupitelstvu města odkoupení části uvedeného 
pozemku za cenu navrženou majiteli pozemku.

Usnesení č. 7
Rada města projednala žádost pana Vágnera 
o vyjádření k překopu místní komunikace na 
pozemku parc. č. 18 v k. ú. Jestřebí, Lesní ul. za 
účelem provedení přípojek inženýrských sítí k ro-
dinnému domu. Rada města souhlasí s překopem 
místní komunikace parc. č. 18 v k. ú. Jestřebí v ne-
zbytném rozsahu v šíři cca 80 cm s tím, že žadatel 
provede práce na vlastní náklady a komunikaci 
uvede po provedení prací do původního stavu. 
Žadatel zajistí po dobu překopu nouzový přejezd.

Usnesení č. 8
Rada města rozhodla prodloužit nájemní smlouvy 
na byty na ul. Oldřicha Blažka, Rájec-Jestřebí:
a)  panu Paděrovi a paní Hudcové byt č. 2 do 

31.12.2010
b)  paní Kopecké byt č. 12 do 30.04.2011.

Usnesení č. 9
Rada města bere na vědomí Zápis ze schůze 
komise pro občanské záležitosti z 22.09.2010. 
Rada města vyslovuje poděkování všem členkám 
komise za odvedenou práci.

Usnesení č. 10
Rada města projednala žádost Gymnázia 
a Střední odborné školy Rájec-Jestřebí, o. p. s. 
o nákup a instalaci nového kotle do kotelny 
v budově gymnázia jako řešení havarijní situace.

Usnesení č. 11
Rada města rozhodla provést rekonstrukci kana-
lizační sítě na ul. Havlíčkova firmou COLAS za 
cenu 1.140.902 Kč.

Usnesení č. 12
Rada města projednala žádost Svazu tělesně 
postižených v  ČR, MO # Rájec-Jestřebí o přidě-
lení nové klubovny s tím, že o žádosti rozhodne 
až v souvislosti s pronájmem kluboven v budově 
sokolovny.

Antonín Hříbal v. r.  Mgr. Miroslava Vašíčková v. r.
    místostarosta   členka rady



V programu zazněl koncert muzikálových 
melodií českých i světových autorů.  

Vystoupili: Jiří Daniel a Ludmila Dohnálková, pod vedením 
umělecké vedoucí, paní Hany Korčákové

S E T K Á N Í  J U B I L A N T Ů , 

kteř í  oslavi l i  70 a 75 let

Sál K-áčko dne 8. 10. 2010
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